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Vážení spoluobčané,   

asi jen málokdo by očekával, 
že se hned v úvodu budu 
věnovat něčemu jinému, než 
jsou následky vojenského 
konfliktu na Ukrajině. Zcela 
nepochybně jde o zkušenost 
novou, nikdy nepoznanou pro 
všechny, kteří jsme narozeni 
po roce 1945. Jaké jsme měli štěstí žít v míru snad 
oceňujeme až nyní. Jsem rád, že mohu poděkovat 
všem Vám, kteří jste jakkoli pomohli lidu Ukrajiny. 
Děkuji i firmám, které obci bezprostředně pomohly 
se sbírkou; jednalo se společnosti: Strojírna 
Vehovský, Semix Pluso, Pekařství Knappe, CNC 
Bednář, Štencel transport, řeznictví Lukáš Gebauer, 
Fros, Charita Opava, Agrotrans Otice, Zahradnictví 
Weiss a Moravec kvalitní ponožky z Brumovic. Za 
obec jsme věnovali 40 000,-Kč Člověku v tísni a 
MAS Opavsko, 12 500,-Kč jsme poskytli nově 
ubytovaným po příjezdu na překlenutí doby, než se 
o ně začal trochu starat i stát, 20 000,-Kč vyčlenila 
rada na nákup potravin pro České gymnázium v 
Užhorodě. Dalších 45 000,-Kč se radě obce podařilo 
získat od Nadace ČEZu a za tyto prostředky jsme 
pořídili našim „novým spoluobčanům“ hygienické 
věci a potraviny. Poskytli jsme vozidlo s osádkou 
pro transporty k ukrajinskému Užhorodu, kam jsme 
vozili pomoc vysbíranou nejen v Oticích, ale v celé 
zemi v rámci Místních akčních skupin. Zpět jsme 
vozili maminky s dětmi a nemocné starce. Vozidlo s 
otickým znakem jezdilo vždy v čele malého 
konvoje, protože jsme měli celou akci „na povel“. 
Dobrovolníci z obce se starají asi o 7 ukrajinských 
žen a dětí. Poděkování patří i desítkám dárců z řad 
občanů obce, kteří reagovali na materiální sbírky a 
přinesli hygienické potřeby, zdravotnický materiál a 
podobně. Ještě jednou všem děkuji a věřím, že už 
nikdy nebudeme muset pomáhat při vojenské 
operaci a nebude muset ani nikdo pomáhat nám. 
Jsem rád, že se vyskytly jen zcela výjimečně 
formulace typu „vaše Ukrajina“ nebo závist vůči 
lidem bez domova. 
 Co možná nehýbe s každým občanem, ale s 
každým zastupitelem, je rekonstrukce kulturního 
domu. Pohled na bourací práce, kdy z celého 
objektu zůstala část obvodového zdiva, je opravdu 
žalostný. Nicméně tyto práce skončily a začalo se 
stavět. Konečně. Pokaždé, když držím v ruce kus 

červotočem prolezlého dřeva, se divím, že kulturák 
dávno nespadl a čím dál víc jsem přesvědčen o 
správnosti rozhodnutí rekonstruovat budovu. Být 
lepší zákony, mohli jsme mít kulturní dům nový a 
snad i levnější…..  
 Ke škodě věci jsme bohužel neuspěli s žádostí o 
dotaci na rekonstrukci plochy u pošty ani 
napodruhé, ale zkusíme to zase. Znovu také 
podáváme žádost o dotaci na zpracování projektové 
dokumentace odkanalizování Rybníčků.  
 Protože jsme dostali dotaci i na rekonstrukci 
hasičárny, pracujeme na přípravě soutěže na 
z h o t o v i t e l e s t a v b y a l a děn í p r o j e k t o v é 
dokumentace. Ani to ale není vše. Pokračují práce 
na projektu rozšíření čističky odpadních vod, nové 
přípojce elektřiny a vody pro budovy hasičárny a 
kulturního domu. Drobnějšími akcemi Vás ani 
nezatěžuji.  
 Po dvou dlouhých letech se nám obnovuje 
společenský život v obci. Škola a školka, kulturní 
komise, spolky a řada dobrovolníků se po vynucené 
přestávce vrací k pořádání kulturních a sportovních 
akcí. Prvním počinem byly výstavy v našem muzeu, 
výzdoba obce před Velikonocemi. V květnu a červnu 
vyjeli a vyjedou do Polska naši senioři a děti. 
Naopak přijedou děti z družebních Borek Wielkich, 
aby společně s našimi a se slovenskými dětmi 
navštívili Olomouc, Velehrad a Slavkov u Brna. 
Nepochybně budou mít vliv na kulturní aktivity 
volby...? 
 Intenzivně připravujeme jak Karmaš, tak Otické 
zelné slavnosti, ale třeba i společnou akci, kdy Otice 
navštíví zastupitelé všech družebních obcí. Záštitu 
převzal jak náš hejtman, tak velvyslanci Slovenska, 
Maďarska i Polska. Se spolky a kulturní komisí 
řešíme, jak vše zvládnout bez kulturního domu. 
Jsem rád, že nám pomůže i náš Zemědělský podnik 
a dobrovolníci z řad občanů. Přesto bude tento rok 
uzavřením kulturního domu silně poznamenán. 
Proto se omlouvám všem, kterým budou způsobeny 
komplikace s pořádáním rodinných akcí, ale také 
spolkům. Nemůžeme počítat s tím, že by byl 
kulturní dům otevřen do konce roku.  
 Možná jste zaznamenali další úspěch obce v 
podobě druhého místa v soutěži měst a obcí o 
nejlepší webové stránky – Zlatý erb. Osobně mám z 
tohoto výsledku velkou radost, protože je to 
potvrzením dlouhodobě správné cesty. Radost mám 
i z úspěchů individuálních, byť informace o těchto 
úspěších dostávám velmi komplikovaně, což je 
škoda. Občané by mohli vědět, kdo dělá Oticím 
dobré jméno. Dnes bych se rád zmínil o Nikol 
Chalupové, známé ve florbalové lize jako „Chelsea.“ 

Slovo starosty



Nikol, podle slov trenéra „zlá žena palubovky“, 
dosáhla v dresu FBC Ostrava titulu Mistryně České 
republiky 2022. S florbalem začínala podle svých 
slov na hřišti v Oticích, což je dalším důkazem, že i 
na menší obci máme sportoviště, kde mohou 
vyrůstat velcí sportovci. Nemůžeme zapomenout na 
Tomáše Havla, který se stal halovým mistrem ČR ve 
čtyřhře. Stejně tak gratuluji Kláře Hymlárové k 
podanému výkonu na zimní olympiádě. Gratuluji 
všem našim sportovcům a přeji hodně zdraví a 
dalších sportovních úspěchů. 
 Za pár dnů nastává čas dovolených. Po dlouhé 
době snad bez omezení a podmínek pro cestování. 
Přeji Vám a vlastně nám všem klidné a pěkné 
dovolené. Přeji dětem, aby prázdniny byly co 
nejdelší, co nejslunečnější a aby si spolu s rodiči 
vychutnaly společné chvíle.  

S úctou  

starosta 
Mgr. Vladimír Tancík 

Obecní úřad informuje  

 U p o z o r ň u j e m e v š e c h n y 
maj i te le psů na splatnost 
poplatků ze psů. Dle platné OZV 
č. 1/2020 o místních poplatcích, 
část II., je poplatek spatný do 
31.3.2022. Poplatek za kalendářní rok činí za 
prvního psa 200 Kč, za druhého a každého dalšího 
psa 300 Kč. Tento poplatek můžete také zasílat na 
bankovní účet obce č. ú. : 1851576379/ 0800. 
Variabilním symbolem je číslo popisné Vašeho 
domu. (do zprávy pro příjemce: poplatek za psy 
2022).  

 Chcete být informováni o 
aktualitách z našeho webu? 
Chcete mít k dispozici důležité 
informace z obce ve vašem 
chytrém telefonu? 
Aplikace vám přináší přehled aktualit z webu naší 
obce, upozorní vás na nově vložené zprávy, dozvíte 
se včas o pořádaných akcích, můžete si prohlédnout 
fotografie nebo dokumenty vyvěšené na úřední 
desce. Do aplikace se nemusíte registrovat, 

neposkytujete žádná osobní data. Co k aktivaci 
aplikace potřebujete? Mít chytrý telefon nebo 
tablet s operačním systémem Android či iOS a 
přístup na internet. Jak si aplikaci stáhnout z 
Google Play nebo z App Store?  
Ve vašem telefonu si otevřete aplikaci Obchod Play 
nebo App Store. Do vyhledávacího okna zadejte 
název „V OBRAZE“. Klikněte na Instalovat. Po 
nainstalování klikněte na položku Otevřít (povolit 
oznámení). Po otevření přidejte vaši obec. Lze 
sledovat i více obcí a měst. Po výběru obce se data z 
webu automaticky nahrají do aplikace. Aplikaci si 
můžete stáhnout pomocí odkazů, nebo QR kódů.  
Více informací, například jak nastavit sledování 
n a š í o b c e v a p l i k a c i n a j d e t e n a 
www.aplikacevobraze.cz. 

 Je čtvrtým velkým projektem družebních obcí 
Jezdkovice, Otice, Zbyslavice a obcí Borki Wielke, 
Wojciechov a Wysoka (zastoupeny městem 
Olesnem). Aktivity probíhají po celý rok 2022 na 
území Borek Wielkich, Olesna, Otic a na území 
České i Polské republiky, ve 
městech a památkách, které tvoří 
společnou historii i současnost 
obou národů. Na některé akce jsou 
př izváni hosté ze Slovenské 
republiky. Mimo projekt se konají 
jako doprovodné akce například 
Turnaj starých pánů v kopané, Turnaj dětí a 
mládeže v kopané, oslavy Dne Olesna a naše Otické 
zelné slavnosti i další přátelské akce. Mezi další  
plánované akce patří například zájezd dětí, který je 
veden od názvem "Společně po stopách evropských 
dějin".  (21.- 22.6.2022).                 

 Naše obec, resp. obecní úřad, se po 
roce opět zúčastnila renomované 
soutěže Zlatý erb 2022 o nejlepší 
webové stránky měst a obcí. Cílem 
vedení obce je porovnat naše stránky 
se stránkami okolních sousedů a 
měst, navázat nové kontakty a připravovat pro Vás 
ty nejlepší stránky, jak jen to jde. Cílem soutěže je 
podpořit modernizaci místní a regionální veřejné 

Zlatý erb 2022

Místní poplatky

Chcete být v obraze ?

Překračujeme hranice

http://www.aplikacevobraze.cz


správy prostřednictvím rozvoje informačních 
služeb poskytovaných občanům s využitím 
internetu. V hodnocení již 24. ročníku oblíbené 
soutěže byl kladen důraz především na uživatelskou 
přívětivost a informační hodnotu pro občany a  

(foto: MSK) 
návštěvníky obce. Tak jako v loňském roce jsme se 
umístili v rámci krajského kola na druhém místě a 
tím jsme prokázali trvalou a průběžně velmi dobrou  

(foto: MSK) 
úroveň webových stránek. Slavnostní předání 
ocenění proběhlo v pátek 22. dubna 2022 na 
Krajském úřadě Moravskoslezského kraje v Ostravě, 
kde soutěžící převzali ceny z rukou hejtmana kraje 
Ivo Vondráka.   

 Na webových stránkách 
obce jsme zřídili odkaz 
na portál veřejné správy. 
Portál občana je bránou 
k elektronickým službám 
státu. Na Portálu občana máte vlastní účet, ke 
kterému máte přístup jen vy. V Portálu občana si 
můžete spravovat svoje doklady a jiné údaje ze 
státních registrů a databází nebo založit datovou 

schránku, pomocí které můžete elektronicky 
komunikovat s úřady. Z Portálu občana máte i 
snadný přistup do portálů jiných úřadů, jejichž 
služby si potřebujete vyřídit, ať už je to Finanční 
správa, eRecept, Očkovací portál, ČSSZ, Úřad práce 
nebo portál vaší obce. Abyste mohli začít využívat 
služby na Portálu občana, musíte nejdříve v 
přihlášení prokázat svou totožnost. Přihlásit se 
můžete prostřednictvím eIdentity nebo datovou 
schránkou. 

(foto: OÚ Otice) 

Foto z humanitární akce - 
Ukrajina 

Portál občana



 Aprílové počasí zahájilo jarní výstavu v Otickém 
muzeu spojenou s oslavami 130. výročí Sboru 
dobrovolných hasičů v Oticích. Návštěvníci si na ní 
mohli zakoupit drobné velikonoční dekorace a  

(foto: Ondřej Vrbický) 
zhlédnout dokument o otických hasičích mapující 
jejich vývoj od minulosti po současnost. Obklopeni  

(foto: Ondřej Vrbický) 
dobovými fotografiemi, požární výzbrojí a výstrojí 
si příchozí pochutnali na malém občerstvení, aby se 
ve vedlejší místnosti opět svátečně naladili 
pohledem na jarní výzdobu a výrobu keramiky.  

Podporovatelé muzea 

 Scénář letošního úklidu se podobal tomu, který se 
odehrál v době omezených sociálních kontaktů 
vlivem celosvětové pandemie. Na vině však nebyl 
Covid, nýbrž pouhý rozmar počasí. Déšť nám 
posunul setkání o celý týden, ale už v polovině této 
doby bylo jasné, že se nečas bude opakovat. Reakcí 
bylo utvoření několika "úklidových skupinek" z 
nichž každá vyčistila předem dohodnutý úsek. V 

den úklidu jsme dali "pytle" dohromady a 
výsledkem byl odpad s váhou okolo 300 kg.  

Ondřej Vrbický 

 Hvozdnický expres se připravuje na svoje další 
vystoupení. Výletní vlak bude tak jako každoročně 
zabezpečovat přepravu cestujících mezi Opavou a 
Svobodnými Heřmanicemi. Firma Railway Capital 
z a p oča l a v r o c e 2 0 1 4 p r o v o z v ý l e t n í h o 
Hvozdnického expresu po ukončení pravidelné 
osobní dopravy Českými dráhami. Pravidelná 
osobní doprava na trati 314 z Opavy do Svobodných  

(foto: HEX) 
Heřmanic společnost zabezpečuje v období mezi 
měsíci červnem a zářím. Na poslední straně 
Otického zpravodaje naleznete jízdní řád pro 
letošní rok.  

 Poslední květnová sobota se stala dnem 
tradičního vítání našich nejmenších občánků. 
Slavnostní akt proběhl v zasedací síni obecního 
úřadu za přítomnosti místostarosty pana Romana 
Janáčka. Celkem jsme přivítali do života obce 6 dětí 
ve věku třech měsíců až jednoho roku. Proslov pana  
místostarosty a krátký přednes dětí ze základní 
školy v Oticích přispěl ke slavnostní náladě 
samotného aktu. Rodiče po zapsání do pamětní  

Ukliďme Otice Vítání občánků

Výstavy v Otickém muzeu

Hvozdnický expres 



(foto: OÚ Otice) 
knihy obce obdrželi pamětní list, maminky kytičku 
a děti dostaly dárky. Součástí Vítání občánků bylo 
společné fotografování každé rodiny s miminkem v 
kolíbce. Společné fotografie budou zaneseny do 
Kroniky obce. Všem rodinám přejeme touto cestou 
ještě jednou hodně štěstí, zdraví, lásky i rodinné 
pohody. 

 Obec Otice si dne 22. dubna připomněla u 
Pomníku Obětem 1. a 2. světové války 77. výročí 
osvobození Otic a 6. května ukončení druhé světové 
války v Evropě. 8. května 1945 byla podepsána 
úplná a bezpodmínečná kapitulace Německa, a 
proto se tento den považuje za konec druhé světové 
války. Den Vítězství slaví Česko společně s většinou 
evropských států jako státní svátek. V rámci těchto 

vzpomínkových akcí si účastníci připomněli 
obrovské počty padlých vojáků a na jejích počest 
položili kytice k pomníku Padlým vojákům ve 
válkách. K pietní atmosféře přispěla i vystoupení 
ženského pěvecké sboru z Otic.  

  

 Aprílové počasí si vybralo svou daň v podobě 
malé návštěvnosti druhého jarního otevření 
Otického muzea. Obětaví otičtí hasiči i tak mohli  

(foto: Ondřej Vrbický) 
potěšit několik příchozích dětí připravenými 
soutěžemi a odměnami. Nejinak tomu bylo s 
keramickou dílničkou Zuzky Pavelkové. Konečně se  

(foto: Ondřej Vrbický) 
i počasí umoudřilo a dovolilo nám pohostit o něco 
větší počet návštěvníků na prvomájovém posezení 
u piva a guláše. o něco větší počet návštěvníků na 
prvomájovém posezení u piva a guláše. 

Podporovatelé muzea 

 Tímto oznamujeme občanům, že 
obecní úřad v Oticích bude ve dnech 
4.-10. července uzavřen pro veřejnost, 
a to z provozních důvodů.  Za případné komplikace 
se omlouváme. 

  

Oznámení OÚ

Jarní výstavy v Otickém 
muzeu 

Vzpomínkové akce v obci



Určitě největším úspěchem zimní sezóny je 
vítězství ve čtyřhře na halovém MČR mladších 
žáků, které se konalo ve dnech 19.-22.2. se ve 
Frýdlantu nad Ostravicí. 
Ve finále Tomáš porazil 
s p o l u s e s v ý m 
r e p r e z e n t a č n í m 
s p o l u h r á če m P a v l e m 
Dufkem pár Drlík-Kabrhel 
6/4,2/6,10/5. Ve dvouhře 
po napínavém boji Tomáš 
skončil ve čtvrtfinále, kde 
p r o h r á l s p o z d ě j š í m 
vítězem ve 3 setech.                  
Také na dalších turnajích 
kategorie A se v zimní sezóně Tomášovi dařilo. 
Konkrétně v Prostějově získal 2.místo ve čtyřhře a v 
Č. Třebové 3. místo ve dvouhře a 1.místo ve čtyřhře.  

(foto: ČTS) 
Dále byl Českým tenisovým svazem nominován k 
reprezentačnímu přátelskému utkání proti 
polskému výběru, kde český tým zvítězil poměrem 
10/2. Tomáši, gratulujeme a přejeme další sportovní 
úspěchy. 

 Šok, obavy, nejistota, obrovský 
stres… To všechno prožívají rodiče, 
kteří po narození dítěte zjišťují, že 
jejich dítě má vážný zdravotní 
hendikep. Začátky jsou pro celou 
rodinu nesmírně náročné. Je ale důležité vědět, že 
rodiče na zvládnutí těžkého životního startu dítěte 
nemusejí zůstat sami, mohou se totiž obrátit na 
ranou péči. Tuto bezplatnou terénní službu 
poskytuje také Společnost pro ranou péči, pobočka 

 Cesta Nikoly Chalupové k mistrovskému titulu ve 
florbale začala přestupem z Opavy do florbalového 
klubu FBC Ostrava, kde se dokázala prosadit svou 
obětavostí a přístupem. Návrat do mateřského 
klubu jí předpovídaly i 
bý v a l é s p o l u h r áčk y, s  
začínala hrát f lorbal v 
Opavě. Nevěřilyj, že by se 
rodačka z Otic mohla 
prosadit v novém klubu a už 
vůbec ne, že by dosáhla na 
mistrovský t i tu l . Přes 
všechny predikce Nikola 
odehrála superfinále v „první lajně“ a nyní si užívá 
mistrovské oslavy se zlatou medailí na krku. 
Náctiletá Nikola zkoušela hrát fotbal, dělala Street 
Dance nebo chodila do mažoretek. S mažoretkami 
také vyhrála MS, ale i přes tento úspěch hledala 
něco jiného. Náhoda přinesla, že v tom období se 
pořádal nábor do opavského florbalového klubu, 
kam ji přivedl otec. V ostravském klubu jí říkají  

(foto: FCB Ostrava) 
Čelzí. Přezdívku si přinesla už z Opavy, a to proto, 
že nosila věci s logem slavného fotbalového klubu z 
Anglie (FC Chelsea). Nikola florbalu věnuje všechen 
svůj volný čas a momentálně si užívá sportovního 
úspěchu. Nikolo, gratulujeme a přejeme hodně 
dalších sportovních úspěchů.  

 Po velmi vydařené loňské sezóně, kdy se Tomáš 
Havel stal mistrem ČR v družstvech s týmem TK 
Agrofert Prostějov, a na základě svých výsledků 
skončil v celostátním žebříčku na 4. místě v 
ročníku.  Tomášovi i nadále daří i v zimní sezóně. 

Mistryně republiky z Otic

Tomáš mistrem ČR v 
tenisové čtyřhře

Mámo, táto, nejste na to 
sami!



Ostrava, která se zaměřuje na podporu dětí se 
zrakovým a kombinovaným postižením. 
Raná péče je určena rodinám s dětmi s hendikepem 
ve věku od narození do sedmi let. Pracovnice 
dojíždějí za rodinami domů – podpoří rodiče, 
ukážou jim, jak mohou stimulovat vývoj dítěte, jak 
r o z v í j e t j e h o s c h o p n o s t i , j a k s d í tě t e m 
komunikovat. Poskytnou potřebné sociální 
poradenství, pomůžou rodičům zorientovat se v 
nečekané situaci, doporučí další odborníky nebo 
později třeba i vhodnou školku či školu v regionu.  
Pokud vychováváte dítě s vážným postižením zraku 
nebo máte pochybnosti o jeho správném vývoji, 
neváhejte Společnost pro ranou péči kontaktovat. 
Pracovnice z ostravské pobočky dojíždějí do rodin z 
celého Moravskoslezského kraje. Veškeré informace 
a kontakty naleznete na www.ranapece.cz/ostrava/; 
k o n t a k t n í t e l . : 7 7 4 5 6 7 2 3 6 , e - m a i l : 
ostrava@ranapece.cz. Projekt rané péče podporuje 
také obec Otice, v roce 2022 podpořila službu rané 
péče částkou 5 000 Kč. 

 Ministerstvo životního prostředí 
ve spolupráci se Státním fondem 
životního prostředí ČR. 
Jedinečná dotační pomoc ve výši až 
95 % je určena domácnostem s nižšími příjmy a lze 
o ni žádat i zpětně. Žádosti budou přijímat kraje, a 
to do 31. srpna 2022. Spuštění příjmu se 
předpokládá v průběhu června. Příspěvky bude 
možné čerpat také zálohově. O podporu na výměnu 
neekologického kotle nepřijdou ani ostatní 
domácnosti. Ty mají možnost získat dotaci z 
programu Nová zelená úsporám ve výši až 50 %. 
Domácnosti tak dostávají nanejvýš výhodnou 
možnost k výměně starých kotlů na pevná paliva 1. 
a 2. emisní třídy ještě před jejich zákazem.  

 Jarní dny nám připomínají, že se 
školní rok přehoupl do své druhé 
poloviny. Hned na začátku února 
proběhlo školní kolo recitační 
soutěže. Tři nejlepší recitátoři 
postoupili do okrskového kola, ve 
kterém uspěla Adélka Potepová z I. třídy a svým 
výkonem si zajistila postup do kola okresního. 
Gratulujeme. Začátkem února se ve vestibulu naší 
školy objevila krabice s nápisem „Valentýnská 

přáníčka“. Obsah krabice se začal velmi rychle plnit 
VALENTÝNKAMI, které  byly  14. února doručeny 
svým adresátům. Věříme, že každého, kdo přáníčko 
dostal, zahřálo u srdce a příští rok bude těchto 
milých vzkazů ještě více. 
 Středa 16.3. byla ve znamení DNE OTEVŘENÝCH 
DVEŘÍ. Velmi nás potěšil zájem ze strany rodičů 
budoucích školáků. Děti si vyzkoušely práci s 
Beeboty a Ozoboty, s interaktivní tabulí, dále si 
prohlédly počítačovou učebnu a keramickou dílnu. 
Podrobněji se předškoláci se školou seznámili 17.3., 
24.3. a 31.3., kdy proběhly přípravné školičky. V 
rámci školiček mají děti možnost vyzkoušet si 
aktivity a činnosti, jež je hravou formou připravují 
na vstup do školy. Děti se seznámily nejen  s 
prostředím, ale také s pedagogy a svými budoucími  
spolužáky, kteří je budou doprovázet v I. třídě.  
V březnu proběhl celoškolní projekt Ponožkový den 
zaměřený na uvědomění si individuality každého 
člověka a toleranci jednoho k druhému. Žáci s 
nadšením vyráběli  pestrobarevné ponožky a  
zamýšleli se nad problémy hendikepovaných dětí a 
dospělých. Po dvou letech se nám podařilo 
absolvovat všech 15 lekcí PLAVECKÉHO KURZU, 
který je součástí tělesné výchovy. V závěru kurzu se 
žáci 1. a 2. družstva zúčastnili plavecké soutěže na 
25 metrů volným stylem. Z dívek byla nejúspěšnější 
Laura Tichá a mezi chlapci vynikl svým výkonem 
Daniel Vajda.  

(foto: ZŠ Otice)  
Zápis do I. třídy se uskutečnil 7.4.  a máme velkou 
radost, že ve školním roce 2022/2023 uvítáme v naší 
škole 20 prvňáčků, na které se těší nejen paní 
učitelky, ale také jejich budoucí spolužáci. 
Naše škola se zaměřuje na rozvoj informační 
gramotnosti. Od příštího roku začneme s výukou 
informatiky dle úpravy nového Rámcového 

Základní škola

 Nová zelená úsporám

http://www.ranapece.cz/ostrava/
mailto:ostrava@ranapece.cz


vzdělávacího programu pro základní vzdělávání již 
od 4. ročníku. Informační a komunikační 
dovednosti jsou propojeny do všech ročníků, kde 
jsou běžně zařazovány tablety, počítače, notebooky 
a interaktivní tabule. Škola se dále zaměřuje na 
robotiku a s robotickými pomůckami (Beeboty, 
Ozoboty) pracujeme již od prvního ročníku. Výuka 
robotiky má za cíl naučit děti programovat a 
pochopit základní principy programování. Začíná se 
u jednoduchých povelů pomocí šipek, později děti 
používají stolní hru s programátorskými panely a 
o d t u d j e j iž j e n k růče k k e s l ož i tě j š í m 
programátorským výzvám. Budoucnost se bez 
robotiky zřejmě neobejde a naši žáci tak budou 
výborně připraveni na pokračování na vyšším 
stupni. 

(foto: ZŠ Otice) 
Po uvolnění pravidel ohledně nemoci COVID-19 
mohli naši žáci navštívit divadelní představení 
„Babička Drsňačka“  a „Královna Koloběžka“ ve 
Slezském divadle. Byl to pro děti nejen kulturní  
zážitek, ale i vidina návratu do „normálních“ časů.  
 Již tradičně v dubnu probíhá projekt DEN ZEMĚ, v 
rámci kterého jsme letos navštívili Zahradnictví 
Weiss. Děti si prohlédly byliny, keře, ovocné a 
okrasné stromy a také si v praxi vyzkoušely sázení 
salátu a máty. Ve škole jsme si pak povídali o 
ochraně životního prostředí a vyplňovali pracovní 
listy. Potřeba ochrany životního prostředí je dětem 
vštěpována již během předškolního vzdělávání. 
Mnoho edukačních programů je zaměřeno na 
environmentální výchovu, kdy k výuce využíváme 
nejen školní zahradu, ale také okolí obce Otice.  
Projekt Den Země jsme zakončili interaktivní 
přednáškou o dravých ptácích. V pátek 29.4. si děti 
užily školu v duchu čar a kouzel,  vařily lektvary, 
míchaly kouzelné nápoje a také řešily čarodějný 
detektivní úkol. 

(foto: ZŠ Otice) 
D ě t i z e š k o l n í d r u ž i n y s e z ú č a s t n i l y 
badmintonového turnaje ŠD v Opavě. V poměrně 
velké konkurenci chlapců a děvčat z celkem 5 škol 
se naši reprezentanti umístili v první desítce a 
jedna z nejmladších účastnic Klárka Mikošková  z I. 
třídy získala krásné 3. místo.  
Ve čtvrtek 5.5. proběhla v Opavě dopravní soutěž, 
ve které naši školu skvěle reprezentovala skupinka 
dětí I.- IV. třídy. Velmi úspěšná byla Vanesa 
Rybářová, která získala po výborné jízdě na kole 
krásné 3. místo. Gratulujeme a všem  účastníkům 
děkujeme za sportovní nasazení a perfektní 
reprezentaci naší školy. 
Nakonec ještě pozvánka na oslavu 120. výročí školy, 
která se bude konat 24. 6. na zahradě školy. Přijďte 
se s námi pobavit a zavzpomínat na časy, kdy naše 
jediné starosti byly domácí úkoly a svět byl krásně 
naivně dětský. 
Přejeme Vám příjemné a klidné prožití letních 
měsíců. 

Kolektiv ZŠ 



zdolávání hracích prvků či jízdě na koloběžkách 
nebo tříkolkách. 
A co nás ještě čeká? 
- oslava Dne dětí-výlet do Planetária 
- kouzelnické vystoupení v červnu 
- červen - Rozloučení s předškoláky 
 -Minizoo ve školce 
Mateřská škola bude uzavřena od 11. 7. 2022 do 21. 
8. 2022. Přejeme všem krásné prožití letních 
prázdnin.     
                                                              Kolektiv MŠ Otice 

 Komunitní Centrum Otice zahájilo 5. rok své 
činnosti. Od svého vzniku zde proběhlo na dvě 
desítky přednášek a besed. V letošním roce 
proběhly 3 přednášky. Konala se přednáška o 
vývojové psychologii, která byla určena primárně 
pro matky na rodičovské dovolené. Dále pak 
proběhla beseda starosty obce s ukrajinskými 
občany, kteří aktuálně v obci žijí. Přednáška a 
workshop o zahradničení proběhla v prostorách 
zahradnictví Weis. Do konce roku chystáme další 
přednášky, o kterých vás budeme včas informovat 
na vývěsním místě pro plakáty, webových 
stránkách obce a v obecním rozhlase.   
Každé první pondělí v měsíci od 15 do 17 hodin 
mohou všichni využít bezplatné poradenství, které 
je primárně určeno lidem, kteří se ocitli v 
nepříznivé sociální situaci nebo řeší nějaký 
problém, se kterým si neví samotni rady. Službu 
mohou využít všichni občané Otic. Službu 
poskytuje v Oticích Centrum sociálních služeb 
Ostrava a je anonymní.  
V případě, že byste měli návrh na nějakou 
přednášku, případně chtěli sami přednášet, můžete 
m ě k o n t a k t o v a t n a e m a i l o v é a d r e s e 
jansvacina@seznam.cz 

Mgr. Jan Svačina 

Ze života spolků 

 Po dvou covidových letech se začátkem března 
tohoto roku začal otický sbor zpěvuchtivých žen 
opět pravidelně scházet každé pondě l í v 
komunitním centru na obecním úřadě, aby připravil 
pro občany obce i naše „přespolní“ fanoušky jarní 
koncert s novým repertoárem. 

 Po dlouhé zimě jsme se všichni těšili na jaro a s 
ním spojené jarní svátky. Děti se pustily s nadšením 
do velikonočního tvoření a vyzkoušely si různé 
techniky zdobení vajíček. 
Naše mateřská škola opět připravila pro rodiče a 
děti „ Jarní tvoření“, které přineslo spoustu nápadů 
a vyzdobilo vnitřní i venkovní prostory MŠ.  

     (foto: MŠ Otice) 
Nejstarší děti absolvovaly zápis do ZŠ, kterého se 
mohly po dvou covidových letech konečně 
zúčastnit osobně a prožít si tak první velký vstup do 
dospělosti. Na začátku března začaly také 
navštěvovat kurz plavání, který potrvá do června. 
Od března probíhají zájmové kroužky pro děti: 
tanečky, cvičení s Markétou a flétna. 
  V dubnu jsme se věnovali zvířátkům, ekologii, 
probouzení přírody a na konci dubna čekal děti 
Čarodějnický rej plný her, tance a čarování. 
 V květnu připravujeme pro rodiče s dětmi Den 
rodiny. Vydáme se na Otickou sopku soutěžit a 
oslavit tento svátek, který zakončíme opékáním a 
povídáním u ohně.  
 V květnu proběhl také zápis dětí do MŠ. Těšíme se 
na první setkání s nově přijatými dětmi a jejich 
rodiči, které se uskuteční v červnu vždy ve středu v 
16 hodin.  Nezapomínáme na divadelní představení 
pro naše děti a každý měsíc zveme do naší mateřské 
školy oblíbená divadélka. Jejich pohádky jsou 
nejenom zábavné, ale také velmi poučné. 
 Během března a dubna nastoupila do naší 
mateřské školy dvě děvčátka z Ukrajiny. 
Adaptace proběhla bez problémů. Holčičky si našly 
brzy kamarády,  se kterými si rozumí, i když neznají 
náš jazyk. Děti získaly smutnou zkušenost s válkou 
a vyjadřují svůj názor k těmto smutným událostem. 
   Díky pěknému počasí využíváme co nejvíce školní 
zahradu, kde děti rozvíjí svou fantazii při tvořivých 
hrách v pískovištích a pohybové dovednosti při 

Mateřská škola

Komunitní centrum

Ženský pěvecký sbor opět 
zpívá…
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 Na co se tedy můžete těšit? Především na písničky 
našeho mládí – na staré, dobré hity divadla 
Semafor, ale i na další dobové písničky, které si 
určitě rádi připomenete i vy, protože nám to 
vzpomínání dělá velkou radost.  
 Sólové party zazpívá Eva Štýbarová, Jana 
Rittmannová, Petr Janšta, který s námi vystupoval 
už v minulosti, dále nás doprovodí na dechové 
nástroje Jana Rittmannová, Richard a Ondřej 
Volovští, na kytaru Petr Janšta, na klavír Michaela 
Uvírová a Matěj Lasák. Největší překvapení si 
necháváme na závěr koncertu, kdy dáme prostor 
naší nové člence sboru z Ukrajiny, paní Oleně Pets, 
která nás potěší svým klavírním uměním jak při 
doprovodu lidové ukrajinské písničky, tak 
samostatným krátkým programem, ve kterém zazní 
písničky jejího mládí, prožité v Kyjevě.  
A víc už neprozradím. Přijďte se sami přesvědčit, 
jak takový česko ukrajinský koncert v Oticích bude 
znít. Avšak ještě něco musím dodat. Závěrečná, 
dnes už legendární česká píseň, jistě zanechá ve 
všech přítomných hluboký dojem.                                                                               

Bohuslava Kvarčáková  
vedoucí a dirigentka ŽPS Otice 

 Po covidové odmlce otičtí hasiči zorganizovali v 
sobotu 30. dubna tradiční pálení čarodějnic, 
spojené se stavěním májky. Vzhledem k 

rekonstrukci kulturního domu se akce uskutečnila v 
areálu bývalé kuželny a cvičného hřiště. Akci přálo  

(foto: Ondřej Vrbický) 

počasí, a to se projevilo i na účasti návštěvníků. Do 
připravených soutěží se zapojilo bezmála 180 dětí.   

Roman Janáček 

D a l š í r o č n í k 
Memoriálu Josefa 
Smoleňě proběhl     
7. května na cvičném 
hřišti v Oticích v 
r á m c i o k r s k o v é 
soutěže v požárním 

sportu. Soutěžilo se v kategoriích žen, mužů a mužů 
nad 35 let. Soutěžní družstvo mužů z Otic obsadilo 
v kategorií nad 35 let krásné třetí místo. Memoriál 
Josefa Smoleně vyhrálo družstvo hasičů z 
Milostovic. 

(foto: Ondřej Vrbický) 
Roman Janáček 

Pálení čarodějnic 

 Okrsková soutěž v 
požárním sportu



V pátek 20. května se uskutečnila v Oticích soutěž 
Mladých hasičů tzv. Mladecké ligy. Soutěž se 
uskutečnila na cvičném hřišti, které se využívá v 
rámci závodů v požárním sportu. Vzhledem ke 
skutečnosti, že soutěž probíhala po uzávěrce tohoto 
čísla Otického zpravodaje Vám nemůžeme 
poskytnout výsledky z této soutěže. Můžeme jen 
konstatovat, že naší Mladí hasiči jsou v letošním 
ročníku Mladecké ligy průběžně na krásném 
čtvrtém místě a soutěž je připravena na 
předpokládanou účast třiceti pěti soutěžních 
družstev. 

Roman Janáček 

Poradna 

M a t e ř s t v í j e p r o 
každou ženu jedním z 
n e j d ů l e ž i t ě j š í c h 
okamžiků života. Je 
to krásné, ale zároveň 
i poměrně náročné 
období, které je často spojené s velkým stresem a 
různými starostmi. Narození dítěte převrací náš 
svět vzhůru nohama a ne vždy víme, jak se s touto 
n o v o u r e a l i t o u , p o z n a m e n a n o u p l á če m 
novorozence a špinavými plenkami, vypořádat. 
Každá žena chce být pro své dítě tou nejlepší 
mámou na světě. Nikdo ale není dokonalý a všichni 
děláme chyby. Je důležité si to uvědomit a 
nepropadat panice, zvláště při pohledu na mediální 
obraz dnešní ideální ženy-matky. Vídáváme jej 
většinou v reklamách či na sociálních sítích. Ideální 
matka je tam většinou prezentována vždy dokonale 
upravená, štíhlá, krásná a neustále vysmátá. O to 
víc nás frustruje střet s každodenní realitou.  

Zapomeňte na ideály 

Dokonale uklizený byt, dítě v čistém a nažehleném 
oblečení, bio oběd v troubě, perfektní make-up, k 
tomu absence výchovných problémů a manžel jako 
ze žurnálu. Která z nás o takovém životě někdy 
nesnila? Bez napětí, křiku s pocitem naplnění v 
každé životní roli. Víme, že ideály neexistují, ale 
podvědomě, více či méně o ně i přesto usilujeme. 

Jaká by měla být ideální matka? Odpočatá, 
usměvavá, kreativní, starostlivá, pečující o teplo 
domova i o dítě a ještě k tomu profesně zajištěna? 
Nepochybně se jedná o náročné požadavky, které je 
nesmírně obtížné splnit. Zapomeňte na ideály. 
Ideální matka je přeci každá, která miluje své dítě, 
to je to nejdůležitější. Šťastná matka znamená 
šťastné dítě. To je pravidlo, které si zapamatujte. 
Dokonale uklizený dům ani nejlepší hračky dítěti 
nenahradí matčinu pohodu. Děti jsou skvělí 
pozorovatelé a velmi dobře cítí naše emoce. Když 
jste vyčerpaná a frustrovaná, snáze to přenesete i 
na své dítě.  

Šťastný rodič – šťastné dítě 

Během péče o své dítě, nezapomínejte myslet i na 
své vlastní potřeby. Milujte své dítě, ale uvědomte 
si, že jste tu také vy. Je velmi důležité pamatovat 
nejen na potřeby vašeho dítěte, ale nezapomínat i 
na sebe. Ženy často během snahy přiblížit se ideálu 
SUPER mámy předstírají, jak je mateřství krásné a 
snadné. Potlačují své emoce a tiše trpí, což může 
vést k psychickým problémům. Dovolte si být občas 
unavené, protivné a bez nálady a dát přednost svým 
potřebám před potřebami dítěte. Hlavně si nic 
nevyčítejte a zbytečně nepřemítejte, co jste mohla 
udělat jinak či lépe. Děti nepotřebují dokonalé 
matky, potřebují, aby rodič dělal chyby, protože 
jinak se nenaučí pracovat s těmi vlastními. Každá 
žena touží být tou nejdokonalejší matkou na světě, 
je to pochopitelné, jedná se přeci o nejdůležitějšího 
člověka v jejím životě - její dítě. Chceme svému 
dítěti zajistit ten nejlepší život a při té snaze často 
zapomínáme, že to, co naše děti opravdu potřebují, 
se vždy neskrývá v podobě nejnovější hračky či 
naklizeného bytu, ale především v porozumění a 
lásce. Honba za tím být SUPER mámou často končí 
tím, že ženy jsou unavené, zahořklé, uštvané a 
rezignované.  
Být SUPER mámou neznamená být ideální za 
všech okolností 

Klíčem k tomu stát se SUPER mámou je 
nezatěžovat se snahou o ideál, protože ideál 
jednoduše neexistuje. Neznamená to ani být 
„všemohoucí“, nebojte se říct si o pomoc a podporu. 
Pamatujte, vaše emoční i duševní rovnováha 
ovlivňuje pohodu vašich dětí.  

Markéta z týmu poradny MOJRA.cz 

Tel: +420 731 226 690 
Email: podpora@mojra.cz 

Soutěž Mladých hasičů v 
Oticích

Je možné být SUPER 
mámou?

mailto:podpora@mojra.cz


 Že je dobré třídit sklo, 
papír, elektroodpad, 
textil a spoustu dalších 
materiálů, které můžou 
být díky recyklaci znovu 
užitečné, je nám už 
dávno jasné. Ale jak je 
to s olejem, o jehož 
t ř í d ě n í n ě k t e ř í 
donedávna možná ani 
neslyšeli? I tady vám ukážeme, proč opravdu stojí 
za to oleje vytřídit – a proč vám naopak 
nedoporučujeme likvidovat je „postaru“.   

Co se stane, když olej lijeme do dřezu nebo 
záchodu?  

Na to přijde dřív nebo později každý. Olej se v 
odpadových trubkách a sifonu postupně usazuje, 
sráží se a potahuje stěny trubek. Potah se neustále 
zvětšuje a nabaluje další mastnotu, zbytky potravin 
a špínu, vodní kámen i celé kolonie bakterií. Kromě 
čím dál nepříjemnějšího zápachu tak jednoho dne 
nevyhnutelně dojde k úplnému ucpání potrubí. Vy 
pak musíte odpad rozebrat a vyčistit nebo použít 
drastické chemické čističe. Odpadní voda s vylitým 
olejem navíc z vašeho, i mnoha dalších domovů 
pokračuje dál, do veřejné kanalizační sítě. A tady 
dochází ke stejnému procesu usazování a ucpávání 
– jen v mnohem větším měřítku. Litr k litru z tisíců 
domácností, to jsou hektolitry olejů a tuků, které se 
pomalu usazují v kanalizacích a každou chvíli hrozí 
havárií. Zkuste si někdy zagooglovat a najít si, co je 
to „tukovec“ a jakých rozměrů může dosáhnout. Na 
konci každé kanalizační sítě je čistička odpadních 
vod, ať už ta domácí nebo velká obecní. Také tady 
dokáže mastnota pořádně škodit. Blokuje průtok, 
zabraňuje účinnosti měřicích přístrojů a v nádržích 
vytváří na hladině krustu, pod níž čisticí bakterie a 
prvoci nemůžou dýchat a nedokážou správně 
likvidovat nečistoty. Dokonce i ve vyčištěné vodě, 
vypouštěné z čističek zpět do řek, mohou zůstávat 
malé kuličky tuku, se kterými si čističky neporadí. 

A když olej vyliju někam ven? 

Možná jste byli zvyklí lít olej na kompost, na 
zahradu nebo někam do lesa. Je přece z přírody, ona 
si s ním zase poradí. Není to pravda. Běžně 
prodávané oleje, zejména ty určené pro tepelnou 

Proč má smysl třídit jedlé 
oleje a tuky?

úpravu, bývají rafinované, tedy zbavené většiny 
přirozených složek.  

A po použití už v olejích vůbec nezůstane moc 
látek, o které by příroda stála. Olej vylitý kamkoliv 
do půdy proto nejenže nic nepohnojí, ale dokonce 
uškodí rostlinám a živočichům. Jako všude jinde i 
tady olej vše umaže, oblepí, obalí a nakonec zadusí.  

A když olej sliju, ale lahev s ním vyhodím do 
běžného odpadu? 

A není to škoda? Jestli jste už olej doma 
vyseparovali, dejte mu šanci být znovu užitečný. 
Zatímco v běžném odpadu se váš olej musí složitě 
likvidovat, třídění ho dokáže vrátit do hry. Po 
vyčištění a dalším zpracování se stane hodnotnou 
surovinou pro výrobu moderních biopaliv do 
letadel. Tím, že jednou vypěstovaný olej je použit 
hned dvakrát, šetříte půdu, vodu, ovzduší a další 
přírodní zdroje. Věděli jste například, že každý 
recyklovaný litr oleje uspoří přes 90 % emisí ve 
srovnání s klasickým fosilním palivem?  

A vydělá na tom i vaše obec. Skládkování 
komunálního odpadu je nejdražší a nejméně 
ekologický způsob „likvidace“ odpadu. Odpad, 
včetně oleje, se při něm v lepším případě jen 
rozloží, rozhodně však neudělá nic užitečného. 
Navíc se rozkládá pomalu a provoz skládek a jejich 
následná rekultivace stojí další peníze, a to 
nemluvíme o ekologických dopadech. Je tedy v 
zájmu obcí, aby recyklovaly co největší část odpadů.   

Tak co, přesvědčili jsme vás? Zkuste to s námi. Až 
se vám poprvé povede nevylít olej do dřezu či do 
záchodu a přelít ho do PET lahve, mrkněte na 
www.tridimolej.cz – kde si v sekci Mapa popelnic 
najdete nejbližší olejovou popelnici projektu Třídím 
olej. A čím víc nás bude třídit, tím hustější síť 
popelnic ve vašem okolí bude.  

Okénko do historie 

 Domky typické vesnické zástavby za svou 
existenci několikrát změnily svůj vzhled podobně, 
jako vesnice sama. Skromné příbytky s dispozicí 
jednoho až dvou pokojů, kuchyně a chlévu obývala 
celá rodina, kolikrát včetně prarodičů či jiných 
příbuzných. Nejinak tomu bylo s domkem čísla 
popisného 82, nacházejícího se pár metrů od centra 

Otické muzeum – historie 
budovy č.p. 82

http://www.tridimolej.cz


obce za mostem. Jeho současná podoba už jen 
vzdáleně připomíná dobu před rokem 1952. 
Na konci devatenáctého století žil v domě Adolf 
Lucha s manželkou Johanou a dcerami Františkou, 
Marií a Mariannou. Po manželově smrti zůstala v 
domě Johanna Luchová sama s neprovdanými 
dcerami. Nejmladší ze sourozenců – Marianna v 
roce 1905 pojala za chotě o tři roky staršího Jana 
Rabinského, rodáka ze Slavkova, který byl 
zaměstnán v opavské rafinerii cukru jako vařič. Z 
jejich manželství byly čtyři děti, dva synové – Jan a 
Ladislav a dvě dcery – Marie a Anna. V tomto 
malém příbytku bydlela Mariana nejen s manželem 
a čtyřmi dětmi, ale také se svou matkou a 
svobodnou sestrou Františkou Luchovou, která se 
stala kmotrou jejích dětí.  
Po druhé světové válce se vesnice vzpamatovávala z 
několikaletých útrap. Všudypřítomné budování se 
nejvíce podepsalo na místních stavbách, které daly 
zaniknout malým vesnickým domečkům. Nejinak 
tomu bylo i se stavením Jana Rabinského, kterému 
bylo přiděleno volné stavební místo po sousedním 
zříceném domě německé rodiny. Do roku 1952 pak 
byl dům č.p. 82 přestavěn do podoby, v jaké ho 
známe dnes. Kromě malého domku nedaleko návsi, 
měla rodina Rabinských ještě malé políčko, na 
kterém pěstovali alespoň to málo z dostupných 
polních plodin. V dobách, kdy samostatné 
zemědělce vystřídala Jednotná zemědělská 
družstva, docházelo k združstevňování půdních 
majetků nejen velkých, ale také středních a 
drobných rolníků. Jan Rabinský byl posledním 
zemědělcem, který nejdéle odolal restrikcím a 
útlaku státu, obce a jednotlivců. 
Další osud rodiny Rabinské je nám znám toliko z 
vyprávění místních pamětníků. Z dětí Jana a 
Marianny Rabinských zůstala na rodném statku 
bezdětná dcera Anna Ambrožová – Melníková se 
svým manželem. Po její smrti dostal dům v 
dědickém řízení bratr Ladislav, který jej odprodal 
Místnímu národnímu výboru. V letech 1986 až 1989 
došlo v nevyužité budově k poměrně rozsáhlým 
stavebním úpravám. Omítky, dlažby, obklady, stejně 
jako rozvod elektřiny či vody provedli na své 
náklady místní organizace chovatelů a zahrádkářů, 
aby tak pro sebe vytvořili nové zázemí s klubovnou. 
Prostory byly pronajímány i občanům k příležitosti 
rodinných oslav. Otičtí zahrádkáři se rovněž 
zasloužili o vznik Otické moštárny ze strany 
budovy, která byla uvedena do provozu v září roku 
1991. Jedněmi z posledních nájemníků byli členové 
hudební skupiny Expedice Apalucha, kteří zde měli 
zkušebnu. V současné době, krom stále fungující 

moštárny, se zde od roku 2021 nachází Otické 
muzeum, místo k setkávání občanů a připomínkám 
místní minulosti. 

Ondřej Vrbický 

 Kromě židovské rodiny Jakuba Pollaka, byli 
obyvatelé Otic v období první republiky většinou 
katolického vyznání, a protože neměli v místě 
žádnou farnost, přináleželi k opavské farnosti 
Nanebevzetí Panny Marie. Jediný svatostánek v 
obci, ve kterém se konaly bohoslužby, byla 
odjakživa Kaple Zvěstování Panny Marie v bývalém 
centru Otic. Kaple byla postavena v roce 1756 
uprostřed tehdejší návsi. O její vybavení se postaral 
opavský správce Jan Schwarz, který ve své poslední 
vůli odkázal nemalý obnos na výstavbu oltáře a 
vnitřní výzdobu. Kaple prošla během své existence 
řadou proměn. Ta nejzásadnější byla z roku 1838, 
kdy se přemístil původní vchod ze severní na jižní 
stranu stavby, kaple byla zvětšena a přibyla věž 
zvoničky. Protože se veškeré duchovní ceremonie 
od školních mší až po svatby a pohřby odehrávaly v 
malém prostoru kapličky, žádali občané, aby se v 
obci postavil kostel. Od roku 1893 se začali místní 
obyvatelé dobrovolně skládat na jeho stavbu, která 
se měla realizovat o dvacet let později. „Roku 1913 
mělo se přikročiti ku stavbě kostela a hřbitova. 
Hodlali tak učiniti tehdejší starosta obce Jakub 
Bena, radní Tomáš Lusar, Josef Beinhauer a místní 
nadučitel Leopold Hill. Stavby ty mohli provésti, 
neboť kromě uvedených odkazů přislíbili jim nejen  

(obrázek – Plán otického kostel z třicátých let 
dvacátého století) 
všichni místní rolníci, nýbrž skoro všichni ostatní 
majitelé usedlostí v dílu tom je podporovati 
peněžitými dary, bezplatným dovozem všeho 
potřebného stavebního materiálu a bezplatným 

Stavba kostela v Oticích



vykonáváním nádenické práce. Tenkráte hospodáři 
obce Otic byli jednotní, neboť ani jediný hlas 
neozval se proti zbožnému tomu úmyslu.“ * V této 
souvislosti vznikla Jednota pro stavbu kostela v 
Oticích. Nadšení otických vydrželo jen do setkání s 
proboštem P. Norbertem Kleinem. Nejen, že 
představitelům Jednoty nesdělil výši obnosů, který 
ve svých odkazech po léta věnovali pro tento účel 
místní občané, dokonce trval na vypracování stanov 
Jednoty ku zřízení samostatné katolické duchovní 
správy v Oticích s dovětkem „že jen s tou 
podmínkou bude snahy občanů ot ických 
podporovati.“ * Aby nedošlo k poškození 
vzájemného vztahu, splnili otičtí během krátké 
doby požadavky faráře Kleina. I přes další nástrahy 
se Jednotě do první světové války, podařilo zřídit 
alespoň obecní hřbitov. Zamýšlený nákup parcely 
pro pozdější stavbu kostela se nezdařil, neboť 
probošt Klein upsal peněžité dary občanů na 
válečné půjčky, čímž na dlouhou dobu zcela umlčel 

činnost spolku. Až teprve v třicátých letech 
dvacátého století se objevily další snahy o stavbu 
kostela v Oticích, který za velkého přispění druhé 
světové války, v obci nakonec stejně nevznikl. „Také 
je jisté, že kdyby na jaře 1913 byl nám odevzdal 
farní úřad odkazy a sbírky na kostel, kterých bylo 
přes 50 000 Korun, měli bychom již před 
vypuknutím světové války slušný filiální kostel. 
Stala se osudná chyby, kterou nelze napraviti, neboť 
poměry poválečné utvořily se úplně jinak, než dříve 
bývaly v obci. Časy se mění a lidé s nimi.“  

Ondřej Vrbický 

zdroj: Státní okresní archiv Opava, archiv obce Otice, 
NAD 789, inv.č.22, kronika obce Otice pro období 
1908 – 1938 
**Státní okresní archiv Opava, archiv obce Otice, NAD 
789, č.pom. 716, veřejná výstavba, stavba kostela 
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